
 

سه چهارم جامعه کارگری یزد مستاجرند
دبیر اجرایی خانه کارگر یزد با انتقاد از بی توجهی ها نسبت به 
اجرای قوانین مربوط به حوزه کارگری گفت: گوش شنوایی برای 
حل مشکلات کارگری وجود ندارد. علی محمد دهقانی با بیان اینکه 
۷۰ درصد حقوق دریافتی کارگران برای اجاره بها خرج می شود و 
حقوق کارگران تنها برای هفته اول ماه کفایت می کند، گفت: بیش 
از سه چهارم جامعه کارگری یزد مستاجر هستند. او با اشاره به اینکه 
یزد بر اساس گزارش مرکز آمار ایران در خصوص نرخ تورم مردادماه، 
شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور به عدد ۱۹۷.۷ 
رسیده است اظهار داشت: ماه به ماه تورم افزایش داشته و وقتی 
در یک دوره یکساله تورم بالای 5۰ درصدی را مردم و به ویژه قشر 
کارگر تحمل می کنند مشخص است که معیشت آن ها به سختی 
می گذرد. دبیر اجرایی خانه کارگر یزد با تاکید بر اینکه مطالبه اصلی 
کارگران اجرای دقیق و درست قانون کار است، ادامه داد: قانون کار 
یک قانون حمایتی است و تا کنون هجمه های زیادی به این قانون 
که نشات گرفته از قانون اساسی و مطابق با استاندارد های بین المللی 

است، شده و متاسفانه به درستی هم اجرا نمی شود.

سرقت 76 کیلومتری کابل برق در ایذه
برخی از اهالی شهرستان ایذه در تماس چندین باره با ایلنا از 
شریط ناگواری که در پی سرقت کابل های برق برای آنها ایجاد شده 
است، گلایه مندند. آنها می گویند: اینکه شب و روز برای سارقان فرقی 
نکند و به راحتی اقدام به سرقت سیم های برق کنند، نه تنها جای 
تامل دارد، بلکه باید بیش از پیش نگران شد. یکی از اهالی منطقه حُر 
در ایذه به ایلنا گفت: در دو مرحله و هر بار دو رشته 5۰ متری سیم 
برق را سارقان به راحتی بریده و با خود برده اند. طبق آنچه تا کنون 
برآورد شده است 5۰۰ متر از کوچه، ۹۰۰ متر از تیرهای ابتدای 
خیابان حر در طی 6 ماه اول سال ۱4۰2 تا کنون به سرقت رفته 
است.  در تازه ترین اخبار گزارش شده به ایلنا، ساعت 3 بامداد شب 
جمعه سارقین اقدام به بریدن سیم های برق در خیابان حافظ شمالی 
و محله اکبرآباد کردند که متعاقب این حادثه، با صدای مهیب  ناشی از 
خرابی ترانس برق مردم وحشت زده به طرف حیاط خانه ها و خیابان 
دویدند. در همین خصوص عارف شهریاری معاونت بهره برداری 
اداره برق ایذه ضمن تایید خبر این سرقت ها به ایلنا گفت: متاسفانه 
سرقت سیم های شبکه برق در شهرستان ایذه نسبت به سال گذشته 
افزایش داشته که بالغ بر ۷6کیلومتر از سیم های برق در مناطق 

مختلف شهرستان از ابتدای سال تا کنون به سرقت رفته است. 

مصدومیت دومین پرستار یاسوجی 

در یک هفته 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی یاسوج از آسیب  دیدگی 
پرستار بخش اتفاقات بیمارستان شهید جلیل شهر یاسوج توسط 
همراه بیمار از ناحیه صورت بویژه چشم و بینی خبرداد. »محمود 
شهامت« در گفت وگو با رسانه ها با بیان اینکه درگیری همراه بیمار 
در بیمارستان شهید جلیل یاسوج با پرستار )سعید رضایی( ساعت 
23 و 55 دقیقه دیشب رخ داده است، اظهار داشت: بیمار پس از 
انجام مراحل درمان و در حال ترخیص با پرستار مشاجره و سپس 
با مُشت بصورت پرستار حمله کرد. معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی یاسوج افزود: چشم و بینی این پرستار به شدت آسیب 
دیده و هم اکنون در بیمارستان امام سجاد)ع( یاسوج بستری است. 
شهامت با بیان اینکه اداره حقوق دانشگاه علوم پزشکی یاسوج پیگر 
موضوع است، گفت: دستور قضایی جهت دستگیری ضارب نیز 
صادر شده است. سرپرست بیمارستان شهید جلیل یاسوج مرکز 
استان کهگیلویه و بویراحمد هم افزود: یک بیمار با سر شکسته به 
بیمارستان مراجعه کرده بود، از همکار تریاژ ما خواستند که در پرونده 

شکستگی سر به دلیلی نزاع ثبت نشود تا مشمول بیمه شود.

فوت دو جوان بر اثر گازگرفتگی در کنگاور
رئیس اورژانس پیش بیمارستانی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه 
از فوت دو نفر بر اثر مسمومیت با گاز مونوکسید کربن در شهرستان 
کنگاور خبر داد.مسعود قلعه سفیدی، با اشاره به وقوع حادثه در صبح 
روز )۱۸ آذر( گفت: ساعت ۹:56 دقیقه دیروز)شنبه( با اورژانس 
تماس گرفته شده و با اعلام گزارش مسمومیت دو نفر در روستای 
»رستم آباد« بلافاصله نیروها به محل اعزام می شوند. او  افزود: 
متاسفانه در این حادثه بر اثر نشت گاز مونوکسید کربن از بخاری، دو 
جوان که هر دو 3۷ ساله بوده اند جان خود را از دست می دهند. او  
خاطرنشان کرد: این دو نفر پیش از رسیدن نیروهای اورژانس جان 

خود را از دست داده بودند.

مشکلات اقتصادی
افزایش قیمت اقلام اساسی مردم کلافه کننده شده است. 
یک روز برنج، روز دیگر لبنیات، روز دیگر مواد شوینده و... . 
مردم دیگر توان این همه گرانی ندارند لطفاً دولت محترم 

فکری  برای گرانی بکند.
یک شهروند از تهران

تخلف موتورسواران
در پیاده رو خیابان حافظ )پل حافظ( موتورسواران با 
سرعت درپیاده رو تردد مي کنند و به همین دلیل عابران 
احساس امنیت نمي کنند. از مسئولان راهنمایي و رانندگي 
درخواست مي شود براي آنان جریمه اي در نظر بگیرند تا دیگر 
شاهد تخلفات بي شمار موتورسواران در پیاده رو خیابان ها 

نباشیم.
یک شهروند از تهران

قنادی ها

 به نظر مي رسد مسئولان سازمان تعزیرات  حکومتي هیچ 
نظارتي نسبت به قنادي ها ندارند، چراکه نرخ شیریني در هر 
یک از مغازه ها متفاوت است. براي جلوگیري از اجحاف به 

مردم لطفا رسیدگي شود.
اسدی از تهران

آرمان ملی: فرونشست زمین از آن دسته خطرهایی ست که 
مثل سیل و زلزله و سایر بلایای طبیعی نمی توان پشت گوش 
انداخت، نادیده اش گرفت یا مثل آلودگی منتظر در خانه نشست 
تا بادی بوزد و بارانی بگیرد و بتوان در لابه لای دودهای ناشی از 
صنایع بزرگ و کوچک، گازوئیل و غیره نفسی کشید! همه چیز 
فرونشست قابل پیش بینی و خطرش قابل مشاهده است زمانی 
که تمام منابع آب زیرزمینی ته می کشند،  زمین سست و توخالی 
شده و به تدریج و به راحتی بدون نیاز به هیچ محرک خاصی یک 
روز در زیر پایتان خالی می شود. برای همین است که کارشناسان 
می گویند مردم ۱۸ استان از ایران پیش از اینکه زیر پایشان خالی 
شود، می گریزند اما به کجا معلوم نیست! از طرفی آلودگی هوا هم 
مزید بر علت شده و مردم را راحت تر از خاک محل تولدشان که به 
آن عرق و عشق وعلاقه دارند، می کند و فراری می دهد و معلوم 

نیست با خود به کجا می برد! 
قضیه وقتی جالب تر می شود که ممکن است گمان کنید 
مسئولان از این اتفاق وحشتناک بی خبر باشند. اما وقتی سری 
به آمار مرکز پژوهش های مجلس بزنید خواهید دید که آنجا 
اطلاعات و آماری هولناک ثبت شده با این مضامین که »هم   اکنون 
۱۸ استان کشور در وضعیت »خطر« ناشی از بحران فرونشست 
هستند؛ ۸ میلیون واحد مسکونی در کل کشور )۱۰درصد خانه   ها( 
در خطر تخریب است و 24 میلیون نفر نیز در معرض خطرات 
ناشی از این پدیده هستند. در این میان، 5 استان تهران، خراسان 
رضوی، اصفهان، البرز و کرمان در وضعیت بحران بالا هستند. از 
آن جمله در تهران، مناطق ۱۷ تا 2۱ و فرودگاه امام خمینی)ره(، 
فرودگاه مهرآباد و خطوط انتقال انرژی در بخش جنوب غرب و 
خطوط قطار شهری و مترو، در خطر هستند. در اصفهان نیز حدود 
۱۰ هزار کیلومترمربع شامل 3۰ هزار و3۰۰ واحد مسکونی، به طور 
ویژه پالایشگاه برق شهید منتظری، ورزشگاه نقش جهان، فرودگاه 
بین المللی شهید بهشتی، پست   های خطوط انتقال نیرو فشار قوی، 
شهرک صنعتی محمودآباد، خطوط انتقال سوخت به فرودگاه 
نایین و سگزی، خطوط قطار برون شهری به ویژه خط اصفهان 
به شاهین شهر، ابنیه تاریخی مانند پل روی رودخانه زاینده رود 
به شدت در معرض تهدیدهای ناشی از فرونشست هستند.« 
همین طور که می بینید یکی از شهرهای در معرض خطر ایران 
اصفهان است و روز گذشته یک کارشناس اقتصادی به بحرانی که 
قرار است خیلی زود دامن این نصف جهان قدیمی و خاطره انگیز 
و این بخش مهم از شناسنامه ایران را بگیرد، هشدار داده. نگاهی 

به هشدار محمد درویش می اندازیم و سری هم به نتایج تحقیقات 
مرکز پژوهش های مجلس زده و پیامدهای فرونشست را از نظر 

می گذرانیم. 
   اصفهان و دو سناریوی وحشتناک

یک کارشناس محیط زیست، با اشاره به پدیده کم آبی و 
خشکسالی در اصفهان به انتقال آب برای صنایع به اصفهان 
اشاره کرده و گفته: برای استفاده صنایع از آب در حال انتقال آب 
از دریای عمان هستند، اما صنایع فعلی بیشتر از توان اصفهان و 
زاینده رود هستند، یکی از محدودیت صنایع کمبود آب است اگر 
آب را از دریای عمان بیاوریم که مردم اصفهان دیگر نمی توانند 
نفس بکشند. چطور است که انتقال گران قیمت آب از جنوب به 
نظر این دوستان اقتصادی تر است تا بخشی از واحد های آلاینده 
به جنوب منتقل شود و اصفهان از محل ظرفیت واقعی اش که یک 
روزی نصف جهان بود استفاده کند.  محمد درویش درباره آینده 
اصفهان با وجود آلودگی و کم آبی به انتخاب توضیح داده: اصفهان 
دو سناریو دارد، یک سناریو بدبینانه این است که در سال ۱4۰۹ با 
توجه به اینکه مخازن سفره های زیرزمینی اش تمام می شود مردم 
مجبور به مهاجرت هستند، سناریو خوشبیانه هم ۱4۱۸ است که 
آن وقت در صورت عدم اصلاح مبلمان شهری و رفتار صنایع ناچار 
به مهاجرت می شوند. اگر موضوع آلودگی هوا را هم به آن اضافه 
کنیم و با توجه به اینکه اصفهان بیشتر از اهواز و تهران روز های 
ناسالم دارد، حتی قبل از تمام شدن آب، هوای اصفهان تمام شود و 
مردم قبل از فرار از تشنگی، از فقدان اکسیژن مجبور به رفتن شوند.  
او ادامه داده: الان در استان گیلان اگر سری بزنید و با مسئولین 
آموزش و پرورش صحبت کنید، تعداد دانش آموزان اصفهانی زیاد 
شده و در برخی محلات در شمال کشور، مردم با لهجه اصفهانی 
صحبت می کنند. نشانه های مهاجرت همین الان خود را نشان داده 
است.  اما او درباره علل افزایش شدید آلودگی هوا در اصفهان هم 
گفته: حقیقت این است که الان اگر وارد برنامه های کارخانه فولاد 
مبارکه یا ذوب آهن و پتروشیمی و پالایشگاه در اصفهان بشوید، 
این ها طرح های توسعه ای فراوانی را برای یک دهه آینده تعریف 
کرده اند. اولین گام و مهم ترین گام این است که اجازه هرگونه 

بارگذاری جدید به این کارخانه های آب بر داده نشود. 
به گفته او: در گام اول نباید بگذاریم طرح های توسعه شان 
در آبریز زاینده رود انجام شوند؛ در گام بعدی باید واحد هایی 
مانند کک سازی در ذوب آهن که فوق العاده آلاینده است و 
آلایندگی آن بیشتر از کل ذوب آهن است را تفکیک کنیم و به 

مناطق دیگر منتقل کنیم.  این فعال محیط زیست افزوده: گام 
سوم برای اصفهان این است که از تکنولوژی روز استفاده کنند، 
مثلا گروهی از متخصصین از دانشگاه صنعتی شریف به یکی از 
واحد های تولید کننده فولاد رفته بودند و اعلام آمادگی برای 
استانداردسازی مصرف آب کرده بودند. آن ها گفته بودند شما 
چقدر پول می خواهید و آن ها گفته بودند 3 میلیون دلار، آن ها 
گفته بودند ما با پول های کمتر می توانیم طرح انتقال آب را اجرا 
کنیم. این ها نکاتی است که حاکمیت باید روی آن دست بگذارد. 
اگر این اتفاقات رخ دهد من فکر می کنم که بخش بزرگی از این 
مشکل در میان مدت حل می شود.  درویش تصریح کرده: این تفکر 
که کارخانه ها باید به سمت استفاده از فاضلاب بروند و فشار به آب 
کشاورزی نیاورند مشکل را حل نمی کند. پسآب ها وقتی تصفیه 
شدند به دلیل تراز منفی، دشت اصفهان و اطراف آن مجال تغذیه 
پیدا کنند تا خطر فرونشست کاهش یابد نه اینکه آن ها را در بخش 

صنعت استفاده کنیم. 
   خلأ قانونی نداریم؛ قوانین اجرا نمی شوند

بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، وقوع پدیده 
فرونشست زمین پیامدهای متعددی در حوزه های اقتصادی، 
اجتماعی، سیاسی، زیست محیطی و... به دنبال دارد. ازجمله 
پیامدهای اقتصادی فرونشست می توان به افزایش هزینه نگهداری 
زیرساخت ها، کاهش ارزش زمین و اموال، خسارت به شریان های 
حیاتی، آسیب به ساختمان ها و ابنیه، اختلال در فعالیت های 
اقتصادی و نابودی کسب و کارها اشاره کرد. خطر سیلاب، 
اختلال در مدیریت آب و بخش های مرتبط، تشدید پیامدهای 
خشکسالی، کاهش تنوع زیستی و ارزش اکولوژیکی و... نیز ازجمله 
اثرات زیست محیطی فرونشست هستند. از منظر اجتماعی نیز 
فرونشست زمین می تواند کاهش کیفیت محیط زندگی انسان ها، 
اختلال در بهداشت روانی، نارضایتی های اجتماعی و... را در پی 
داشته باشد.  مرکز پژوهش   های مجلس پس از ذکر آسیب های 
جدی دیگری که ناشی از پدیده فرونشست زمین هستند، در 
جمع   بندی و نتیجه   گیری گزارش خود اعلام کرده: مساله اصلی 
کشور در این رابطه، نه خلأ قانونی، بلکه عدم اجرای قوانین موجود 
و ضعف نظارتی در این حوزه است. با توجه به تعدد قوانین در 
کشور و اینکه خلأ قانونی در این زمینه وجود ندارد، نیازی به ارائه 
قانون جدید نیست و اولویت با به روزرسانی و اجرای قوانین موجود 
اســت ودرصورت نیاز به ارائه طرح جدید، آسیب شناسی وبررسی 

عدم موفقیت قوانین وطرح های قبلی درگام اول ضرورت دارد.
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استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

توقیف 100هزار دستگاه 
موتورسیکلت 

معاون قضائی دادگستری استان تهران از 
وجود ۱۰۰ هزار دستگاه موتورسیکلت توقیفی در 
پارکینگ های استان خبر داد و بر لزوم تعیین تکلیف 
هرچه سریع تر آن ها تاکید کرد.  جلسه تعیین 
وضعیت و ساماندهی پارکینگ ها و توقفگاه های 
وسایل نقلیه رسوبی شهرستان ورامین با حضور 
معاون قضائی دادگستری، دادستان های بخش های 
مختلف، رئیس پلیس راهور شهرستان ورامین، 
جانشین راهور و رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر 
فرماندهی شرق استان تهران و برخی مدیران و 
مسئولان انتظامی و قضائی استان در دادسرای 
عمومی و انقلاب شهرستان ورامین برگزار شد.  
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، مرتضی تورک 
معاون قضائی و رئیس کل حوزه ریاست دادگستری 
استان تهران در این جلسه اظهار کرد: این جلسه 
در راستای تاکیدات ریاست قوه قضائیه مبنی بر 
سرکشی، نظارت و تعیین تکلیف برگزار شد.  او 
افزود: در همین راستا اموال توقیفی اعم از وسایل 
نقلیه موجود در پارکینگ های نیروی انتظامی، 
شورای هماهنگی مبارزه با موادمخدر، سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی و یا انبار های 
گمرکات مربوط به اموال خصوصی مردم و اموال 
دولتی که به هر دلیلی توقیف و نگهداری می شوند 
باید مورد سرکشی و نظارت قرار بگیرند تا مقررات 

قانونی بر آن ها اعمال شود. 

بازداشت باند گروگانگیری 
اتباع خارجی 

فرمانده قرارگاه حمزه سیدالشهدا گفت: چهار 
نفر از سرشبکه های اصلی عوامل باند گروگانگیری 
اتباع خارجی که مبادرت به قاچاق، اخاذی و شکنجه 
اتباع بیگانه داشتند و در مناطق مرزی قطور این 
شهرستان فعال بودند، شناسایی و دستگیر شدند.  
روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا نیروی 
زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بیانیه ای 
از دستگیری چهار نفر از سرشبکه های اصلی باند 
گروگانگیری اتباع خارجی در شهرستان  خوی 
خبر داد.  به نقل از سپاه نیوز؛ سردار سرتیپ پاسدار 
علی اکبرپور جمشیدیان، فرمانده قرارگاه حمزه 
سیدالشهدا گفت: باند گروگانگیران اتباع خارجی 
در مناطق مرزی شهرستان خوی در عملیات 
پیچیده توسط پاسداران گمنام امام زمان)عج( و 
نیروهای عملیاتی قرارگاه حمزه سیدالشهدا بامداد 

روز گذشته دستگیر شدند. 

کشف بقایای ۲0 انسان در تخت 
جمشید

سرپرست کاوش در آبراهه های تخت جمشید 
از کشف بقایای 2۰ انسان در تخت جمشید خبر 
داد. علی اسدی در خصوص این خبر بیان کرد: 
طی کاوش در آبراهه های تخت جمشید تاکنون 
بقایایی از اسکلت 2۰ انسان به دست آمده و یکی 
از کامل ترین این اسکلت ها طی چند روز گذشته 
و در ششمین فصل کاوش به دست آمد.  سرپرست 
کاوش در آبراهه های تخت جمشید ادامه داد: 
در گذشته هم در محدوده نزدیک به کف آبراهه 
کاخ تچر یک فک انسانی به دست آمده بود که بین 
رسوبات بود در واقع فک مذکور نشانگر این بود که با 
گل و لای حمل شده و بقیه اجزاء آن شناسایی نشد. 

جلوگیری از مهاجرت شریفی ها
 وزیر علوم در نشست پرسش و پاسخ دانشجویی 
در دانشگاه شریف به افزایش نرخ آزادسازی مدرک 
تحصیلی با بیان اینکه افرادی هستند که مخالف 
افزایش هزینه هستند گفت: افراد خیلی زیادی 
می گویند این ها با پول ما تحصیل می کنند، پس 
چرا باید از کشور خارج شوند؟ زلفی گل در این 
رابطه گفت: افرادی هستند که مخالف افزایش 
هزینه آزادسازی هستند و این اعتراض را به ما 
منتقل می کنند.  او افزود: از طرف دیگر افراد خیلی 
زیادی هم هستند که می گویند این افراد با پول ما 
تحصیل کرده تا به ما خدمت کنند، چرا باید از کشور 
خارج شوند؟ و می گویند راضی نیستیم از بیت المال 
که متعلق به ماست برای فردی که می خواهد به 
خارج برود خرج شود.  داداش پور، رئیس صندوق 
رفاه حین صحبت های وزیر در جلسه نیز گفت: در 
حال حاضر و بعد از افزایش نرخ، فقط 4۰ درصد 
هزینه تمام شده برای یک دانشجو در طول دوران 

تحصیل از وی اخذ می شود. 

تغییر آزمایشی محتوای درسی 
»کلاس اولی ها« 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی، 
از تغییر محتوای کتاب های درسی برخی از کلاس 
اولی ها به صورت اجرای آزمایشی محدود و متناسب 
با شایستگی های پایه احصا شده در این سازمان 
از مهر ۱4۰3 خبر داد. علی لطیفی با حضور در 
شبکه آموزش سیما، با اشاره به احصای چارچوب 
شایستگی های پایه توسط سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشی و لزوم تنظیم برنامه درسی 
بر اساس این شایستگی ها، اظهار کرد: از مهر 
۱4۰3 به صورت اجرای آزمایشی و برای تعداد 
محدودی از کلاس اولی ها محتوای آموزشی 
جدید و بسته های تربیتی و یادگیری متناسب با 
شایستگی های محوری و پایه ارائه می شود.  او با 
بیان اینکه این سازمان چارچوب شایستگی های 
پایه دانش آموزان را احصا کرده است، توضیح داد: 
آماده کردن دانش آموز برای زندگی باید بر اساس 
این شایستگی های پایه باشد و برنامه درسی نیز باید 

بر اساس این شایستگی ها تنظیم شود. 

رئیس سازمان نظام پزشکی کشور به دریافت 
زیرمیزی از سوی برخی پزشکان واکنش نشان 
داده و گفته: تعرفه ها باید منطقی شود تا بتوانیم 

با حوزه غیرمنطقی برخورد کنیم. 
ایلنا  با  گفت وگو  در  رئیس زاده  محمد 
درباره بودجه بخش بهداشت و درمان سال 
۱4۰3 گفته: من همیشه تاکید داشته ام که در 
طرح ریزی بودجه باید قانون بالادستی رعایت 
شود. قانون بالادستی این است که سهم سلامت 
از جی دی پی در کشور ما باید از میانگین منطقه 
بالاتر باشد که به این موضوع عنایتی نمی شود 
و این جزو سیاست های ابلاغی مقام معظم 
رهبری است و باید رعایت شود. در واقع منابع 
پایدار در حوزه سلامت از اسناد بالادستی است 

و باید رعایت شود. 

رئیس سازمان نظام پزشکی کشور، افزوده: 
سهم سلامت از مواد مضر مانند مالیات بر ارزش 
افزوده دخانیات باید رعایت شود. همچنین 
اعلام تعرفه قبل از قانون بودجه باید رعایت 
شود که این موضوع هم رعایت نمی شود و 
این ها از جمله گلایه هایی است که ما در این 
حوزه داریم که هم در برنامه هفتم و هم در 
بودجه ۱4۰3 باید رعایت می شد که نشده 
است.  رئیس زاده تاکید کرده: در برنامه 
هفتم توسعه و بودجه ۱4۰3 حداقل این دو 
مورد که باید به آن توجه می شد، مورد توجه 
قرار نگرفته است؛ یعنی باید سهم سلامت از 
جی دی پی از میانگین منطقه بالاتر باشد که 
نیست و همچنین تعرفه هم باید قبل از لایحه 
بودجه اعلام می شد که اعلام نشده است و در 

سال آینده با تاخیر اعلام می شود.  او در بخش 
دیگری از صحبت هایش در پاسخ به این سوال 
که با توجه به اینکه برخی از پزشکان برای 
انجام اعمال جراحی اقدام به دریافت زیرمیزی 
می کنند به نظر شما چگونه می توان جلوی 
این نوع تخلفات را گرفت، گفته: تعرفه ها باید 
منطقی شود تا بتوانیم با حوزه غیرمنطقی 
برخورد کنیم. این موضوع را در دو سال اخیر 
بارها گفته ام. وقتی از این طرف به درستی 
تعرفه ها دیده نشده است، نمی توان انتظار 
تخلف را نداشت. بنابراین باید از این طرف 

اصلاح شود و تعرفه ها به درستی دیده شود. 
رئیس سازمان نظام پزشکی تصریح کرده: 
احساس می کنم برای سال ۱4۰3 نیز اشتباه 
سال قبل در مورد وضعیت تعرفه تکرار می شود و 

این نوع تخلفات را تشدید می کند. سیاستمداران 
باید در این خصوص به درستی تدبیر کنند. با 
فردی که تخلف می کند برخورد می شود، اما این 
فشار بر بخش سالم پزشکی است و راه های دیگر 

برای بخش ناسالم است. 
رئیس زاده همچنین درباره مهاجرت پزشکان 
گفته: ما آمار مهاجرت سال های گذشته را برای 
مسئولان کشور ارسال کرده ایم. رئیس جمهور 
نیز در این زمینه دستورات خوبی داده اند و 
جلساتی برگزار شده است، اما امیدواریم نتایج 
این جلسات اجرایی شده و مملوس شود.  او در 
پاسخ به سوالی درباره آمار مهاجرت پزشکان 
در سال جاری گفته: آمارهای امسال را هنوز 
آنالیز نکرده ایم و باید بررسی کنیم و بعد در این 

خصوص اظهار نظر کنیم. 

 تهران، خراسان 
رضوی، اصفهان، البرز 
و کرمان در وضعیت 
بحران بالا هستند

نصف جهان در سال 
 ۱۴۰۹ از سکنه
 خالی می شود!

فرونشست در ایران 5 برابر دنیاست

 نصف جهانی خشک، ترک خورده و آلوده نصف جهانی خشک، ترک خورده و آلوده
   ۱8 استان کشور، 8 میلیون واحد مسکونی و 2۴ میلیون نفر 

در وضعیت »خطر« ناشی از بحران فرونشست هستند

رئیس سازمان ملی مهاجرت شمار اتباع خارجی مجاز در کشور را حدود 4 
میلیون و 3۰۰ هزار نفر برآورد کرد و گفت: تاکنون 2 میلیون تبعه ساماندهی 
شده و کارت های شناسایی هوشمند حدود یک میلیون نفر در حال تحویل 
است.   عبدا... مبینی در گفت وگو با ایرنا، به ابهامات و شبهات مطرح شده در 
فضای رسانه ای و افکار عمومی در خصوص اتباع خارجی حاضر در ایران به 
ویژه افغانستانی تبارها پاسخ داد و اظهار داشت: نزدیک به 6۷۰ هزار نفر از 
مجموع 4 میلیون و 3۰۰ هزار اتباع خارجی مجاز، دانش آموز، نزدیک به 2۰۰ 
هزار نفر از اینها دانشجو و طلاب علوم دینی و حدود 35 درصد یعنی تقریبا 
یک میلیون و 5۰۰ هزار نفر، زن هستند.   او افزود: بیش از 3۰۰ هزار تن از 
اتباع مجاز ثبت شده، کودکانی هستند که واجب التعلیم نیستند یعنی زیر 
سن تحصیل. اکثریت اینها اتباع افغانستانی هستند اما اتباع کشورهای دیگر 
هم در این آمار هستند مانند اتباع عراقی، پاکستانی، بحرینی و در مجموع 
از حدود ۸۰ کشور، تبعه خارجی در ایران داریم که غیر افغان ها نزدیک به 
۱۰ درصد کل اتباع خارجی در ایران را تشکیل می دهند.   وی با بیان اینکه 
بخشی از اتباع در بازه سنی ۱3 تا 25 سال قرار دارند که عمدتا به دلیل فقر، 

ضعف معیشت و با انگیزه کسب درآمد در نتیجه شرایط بد اقتصادی که در 
کشور افغانستان وجود داشت برای کار به ایران آمدند، اظهار داشت: در 
موضوع آمار اتباع غیرمجاز، به روش های علمی و شیوه های برآورد و تحلیل 
آماری، اینها را احصا کردیم که به برآورد تقریبی بین 5۰۰ تا نهایتاً یک 
میلیون و 2۰۰ هزار نفر رسیدیم.   به گفته رئیس سازمان ملی مهاجرت، این 
برآورد به صورت استانی نیز انجام شده است مثلا از تعداد اتباع غیر مجاز در 
استان هرمزگان، یزد، اصفهان، تهران و سایر استان ها برآورد داریم.   مبینی 
با انتقاد از کسانی که به بزرگنمایی آمار اتباع غیرمجاز می پردازند و آمار 
اتباع را تا ۱5 یا ۱۸ میلیون بالا می برند، اظهار داشت: این اقدامات مبنای 
برآوردی ندارد و با اهداف و اغراض سیاسی دنبال می شود. وقتی از سازمان 
ملی مهاجرت یا وزارت کشور با این دسته از آمارسازان تماس گرفته می شود 
می بینیم که دستشان خالی است.   رئیس سازمان ملی مهاجرت درباره 
برنامه وزارت کشور برای ساماندهی اتباع غیرمجاز اظهار داشت: جمهوری 
اسلامی ایران برای ساماندهی اتباع غیرمجاز مصمم است زیرا اینها به قانون 

ما احترام نگذاشته اند و بدون هماهنگی وارد شده اند. 

رئیس سازمان نظام پزشکی گفت با وجود تعرفه های کنونی نمی توان انتظار تخلف را نداشت

دریافت زیرمیزی از سوی برخی پزشکان

رئیس سازمان ملی مهاجرت
 خبر داد

اتباع مجاز افغان
 ۴ میلیون و ۳00 هزار 
نفرند!


